
  

ØMVALFART 
FÆLLES BUSTUR MED BØN OG 

SANG. JA, TAK! 
 

Søndag d. 4. juni drager menighederne fra Sct. 
Michaels kirke og Sankt Marie kirke på valfart til Øm. 

 
På Øm skal vi være sammen med Biskop Kozon og 

katolikker fra samtlige menigheder fra Jylland og Fyn! 
 

Sidste år var ikke færre end 70 afsted i en 
dobbeltdækkerbus. Dertil kom 20-25 stykker, der 

kørte i egne biler.  
 

Under busturen vil der blive sunget salmer, bedt 
rosenkrans og snakket sammen på tværs af aldre.  

 
Efter ankomst vil vi sammen med flere hundrede 

katolikker under bøn og rosenkrans vandre igennem 
den smukke natur omkring Øm. 

 
Rosenkransen vil blive afsluttet med en sakramental 

velsignelse - efterfulgt af frokost. 
 

Husk mad og drikke til dig og dine.  
 

Man vil dog kunne købe kaffe, kage og lettere 
anretninger deroppe.  

 
På pladsen vil der være opstillet boder fra forskellige 

katolske organisationer som for eksempel Caritas. 
DUK vil stå for aktiviteter for børn og unge. 

 
Dagen vil blive afsluttet med en messe med Biskop 

Kozon. 
 

Arrangementet slutter på Øm ved 16-tiden, hvorefter 
vi drager hjemad. 

 
Der vil være afgang med bus fra Sankt Marie 
kirke i Haderslev kl. 8.00 og fra Sct. Michaels 

kirke i Kolding kl. 8.45.  
Der vil være tilmeldingssedler til busturen ved 

indgangen til kirken.  
 

Tilmeld dig i god tid,  
så vi er sikre på at få en bus, der er stor nok til alle.  

 
Busturen derop koster kr. 100,- for voksne. 

Kr. 50,-for børn ml. 11 og 16 år. For børn fra 0 til 10 
år samt for firmander og førstekommunionsbørn er 

det gratis. 
 

Søndagsmesserne er aflyst i sognene. Men der vil 
lørdag den 3/6, kl. 17.00 blive fejret søndagsmesse på 
dansk i Sct. Michaels kirke og på polsk i Sankt Marie 

kirke. 
 

 

MESSETIDER 
TILBEDELSE OG ROSENKRANS 

  

Messe på dansk  
Alle søndage kl. 10.00 
Alle tirsdage kl. 17.00  
Alle fredage kl. 17.30 

 

Tilbedelse og Rosenkrans 
Alle tirsdage kl. 16.30 

 

Rosenkrans 
Rosenkrans kl. 9.00 den første søndag i måneden. 

 

Tilbedelse i stilhed foran Det hellige Sakramente 
Alle fredage kl. 16.30 – 17.20 

 

Skriftemål 
Alle fredage kl. 16.30 – 17.20 

 

Messe på engelsk 
Søndag den 14/5 kl. 16.30 

 

Messe på polsk 
Lørdag den 29/4, kl. 19.00 og lørdag den 27/5 kl. 17.00. 

 

BEMÆRK: FIRMELSE  
SØNDAG DEN 30/4 KL. 10.00 

 

KIRKEN BLIVER PROPFYLDT!  
 

Derfor bedes de, der ikke skal til firmelse,  
komme til messe  

lørdag den 29. april  
enten på dansk kl. 17.00 eller på polsk kl. 19.00. 
Bemærk: Indtil kl. 9.55 er der KUN adgang til 

siddepladser for firmandfamlier, der har billetter. 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



  

KATOLSK PÅSKEFEJRING 
OPLEVET FOR FØRSTE GANG 

AF EN PROTESTANT. 
 
En katolsk messe for en fuldkommen  
udefrakommende er en utrolig interessant, og måske  

endda også en meget 
stressende, oplevelse.  

 
Den protestantiske       
kirke, i hvert fald den jeg 
er kommet i, gør ikke det 
store ud af påsken. Der er 
naturligvis de 
obligatoriske emner man 
kommer ind på i 
gudstjenesten op til, for 
eksempel Jesus der rider 
ind i Jerusalem på et æsel, 
Jesu lidelse på korset, 
genopstandelsen. Men 
man kommer aldrig 
dybere.  

 
Efter min mening skraber  
man overfladen af Påsken  

i den protestantiske kirke. Derimod er det meget 
anderledes i den katolske kirke. 
 

 
 
Jeg spoler lige tiden tilbage. Et par uger forinden 
havde jeg kontaktet den lokale katolske præst, 
Gregers Mærsk-Kristensen, for at høre mere om den 
katolske troslære. Hurtigt var jeg ikke kun begyndt at 
komme til messerne, men jeg blev også hurtigt kastet 
ind i ministranttjenesten.  
 
Alene den almene katolske liturgi er i og for sig ret 
svær at følge med i for en udefrakommende, men at 
være ministrant deroveni gør det ikke nemmere.  

De første uger tænkte jeg ikke på andet end, hvornår 
man skulle stå op, sidde ned, bukke, hvad man skulle 
sige, hvornår man skulle sige det, bønner, nye 
troserkendelser og så meget mere. Og da jeg så havde 
det på plads, nåede jeg Palmesøndag. 
 
På trods af det enorme pres jeg i øjeblikket følte, har jeg 
fået en utrolig ærefrygt for Påsken, på en sådan måde 
som jeg aldrig har haft det i den protestantiske kirke.  
 
For de fleste begynder Påsken Palmesøndag og slutter 
Anden Påskedag, men i den Katolske Kirke starter 
Påsken allerede i Fasten. Over fyrre dage ihukommer 
man Jesus ved at opgive noget af den overflod man 
ellers normalt er omgivet af som forberedelse til den 
tilbedelse som for alvor sættes gang i efter Palmesøndag. 
  

 
 
Dét fysisk at gå med palmegrenen, at se den tildækkede 
kirke, overvære præsten, der går på knæ for at vaske 
menighedens fødder, processionen med korset og 
følelsen af kuldegysninger, der kommer over én, når 
man hører lyden af hammeren, der rammer træet, den 
smukke midnatsmesse og fejringen af opstandelsen 
Påskesøndag. Alt dette giver én et nyt perspektiv. Man 
gennemlever på mange måder, hvad man i Jesu tid 
oplevede. 
 
Jeg står nu tilbage med en ambivalent følelse, hvori jeg 
på en ny måde for alvor kan sætte mig ind i Jesu offer 
på korset. Jeg kan ikke undgå at stå med en 
fornemmelse af uværdig elendighed over, hvor lidt jeg 
har fortjent den nåde, som Jesus har givet mig, og alle 
andre, ved at påtage sig min og verdens skyld og synd, 
men også en utrolig glæde og ærefrygt for, at han på 
trods af min uværdighed alligevel har gjort det af 
kærlighed til mig og mine medmennesker. 
 
Det er, for mig, beklageligt, at man har valgt at fjerne 
denne dramaturgiske måde at føre en gudstjeneste på i 
den protestantiske kirke, og jeg kan ikke undlade at være 
taknemmelig for ikke blot at have oplevet den, men 
også at have kunnet tage del i den 
 
Af Emil Kristensen, som går til konvertitundervisning. 



 
OPDATERING! 

INDSAMLING TIL RESTAURERING AF 
MOSAIKRUDE 

 
Det er efterhånden længe siden mosaikvinduet over 
indgangsdøren blev udsat for hærværk, men vi håber 

snart at kunne påbegynde renoveringsarbejdet og 
forhåbentligt have et flot og gennemrenoveret vindue ved 

årsskiftet. 
 

Arbejdet med indsamlingen har været langsommeligt og 
omfattende, og grundet inflation som følge af corona-

pandemien og krigen i Ukraine, er vi også blevet ramt af 
prisstigninger. 

 

 
 

Men I har været gavmilde! Jeres bidrag sammen med 
bidrag fra Hoffmands Minde Fonden og 

Jubilæumsfonden af 12.08.1973 udgør i alt 410.000 kr. 
som er et godt skridt på vejen mod finansiering af 

renoveringen, som ventes at løbe op i omkring 700.000. 
 

En mindre del af dette beløb vil blive dækket af vores 
forsikring, der dækker skaderne som følge af hærværket. 

 

Vi har pt. to andre fondsansøgninger afsted og med et 
positivt svar fra disse, vil vi være klar til at gå i gang med 

arbejdet. 
 

Hav venligst disse ansøgninger med i jeres forbønner! 
 

På vegne af menighedsrådet. 
 

Helle Bartelsen 
 



 

OP IMOD 80.000 
VAR MED TIL MESSE!! 

 
Søndag den 16. april var ikke alene dronningens 
fødselsdag. Ej heller alene Gregers’ fødselsdag. 
Men så sandelig en slags ”fødselsdag” for os 

alle. 
 

Dén dag havde vi nemlig besøg af DR, der 
transmitterede søndagsmessen live, til mellem 

50.000 og 80.000 lyttere!! Det var stort!! 
 

DR havde taget kontakt til os længe forinden, 
og vi havde takket ja til, at de måtte sende fra 
Sct. Michaels Kirke. Efterfølgende måtte vi 

sande, at vi måske ikke helt ”passer ind” i fast 
sendetid, mellem to radioaviser, men så måtte 
der trylles og tænkes kreativt. 53 min. havde vi 

til at afvikle messen! 
 

Men nu er ”intet umuligt for den, der bærer 
viljen i hjertet” – så naturligvis kunne vi afvikle 

en messe på en ordentlig måde, uden store 
kompromiser, på dén tid. 

 

Vi fik lange skemaer tilsendt, der blev ”lagt 
sammen og trukket fra” – og endelig gik 

kabalen op. Og smukt blev det! 
 

DR teknik tog kontakt til os få dage før, da 
transmissionen krævede ekstra strømudtræk. 

Det blev så etableret på DR’s regning.  
 

Og så rykkede DR’s to teknikere ind på dagen 
med en masse mikrofoner, nogle placeret på 
høje stænger. Der blev holdt lydprøve med 
læsere, sangere og præst kl. 09.00 – og ved 

morgenkaffen inden, deltog også journalisten, 
Malene, som vi havde haft fornøjelse af at tale 

med ifm. ”Velkommen Hjem” dagene. 
 

Kort før kl. 10.00 var vi klar, spændte, men ikke 
som sådan nervøse. Klokkerne måtte vi denne 
søndag styre manuelt, da de ellers ville ringe 
under radioavisen, og det gik jo ikke! Malene 
gav en meget smuk intro til messen, hvor hun 

stod ude ved sakristiet og kommenterede. 
Indhyllet i røgelse! 

 

Det blev en smuk messe! Og vi holdt tiden flot! 
Lytterne fik en velsignelse inden kommunionen, 
og så blev der langsomt fadet ud, mens Dragana 

så smukt sang ”Panis Angelicus”. 
 

DR pakkede ned, da alle havde sagt ”god 
søndag” og gik til kirkekaffe. Efterfølgende 
modtog vi en meget sød mail med tak for en 

flot messe – det havde for DR, og for os, været 
en skøn og god oplevelse. 

 
Af Lisbeth Wilger 

EN HILSEN! 

”Jeg vil blot sige mange tak for en virkelig   
flot gudstjeneste, som det var en fornøjelse 
at få lov at transmittere på P1. Som katolik 
blev jeg også helt glad og stolt over at få 
Kirken repræsenteret på den måde. Tak til 
dig og tak til alle medvirkende, som du 
meget gerne må hilse fra teknikerne og mig  

og sige tak for grundig forberedelse og flot eksekvering!” 
Hilsen fra journalist og vært Marlene Fenger-Grøndahl 
 
 



 

FEST NÅR DET ER BEDST 
 

Lørdag den 15. april fejrede vi vores sognepræst Gregers 
60-års fødselsdag. En dejlig dag fuld af glæde og godt 

humør. 
 

Men til enhver stor fest skal der også forberedes. Fredag 
aften kom mange frivillige og hjalp med at gøre hallen 

klar til festlighederne. Borde og stole skulle sættes op, og 
hallen skulle pyntes med flag fra vores tamilske 

kulturfestival. 
 

 
 

Lørdag bød på en fin taksigelsesmesse kl. 12:00 med 
rigtig mange mennesker, flagene kom op i kirken, og 

Gregers holdt en prædiken med fokus på, hvor 
taknemmelig og velsignet han er for de ting, han har 

oplevet gennem sit 60-årige liv. 
 

Efter messe var der inviteret til fest i skolens hal. Over 
200 mennesker var kommet fra nær og fjern. Selvom det 
for nogen kunne virke kaotisk, så var det lige i Gregers’ 
ånd. Der var masser af børn, som legede og hyggede sig. 

Rigelige mængder af mad og kage og ikke mindst 
fremragende underholdning. Taler var der også, og 

Gregers blev både hyldet og grillet. Nu var muligheden 
endelig for at give lidt tilbage, og den mulighed benyttede 

specielt Frans sig af. 

Til underholdning var der kroatisk folkedans, som tog 
pusten fra de fleste. Dog var der også ungarsk dans, 
vietnamesisk sang, tamilsk musik, spansk salsa og 

meget meget mere. 
 

Ingen fødselsdag uden lagkage. Derfor fik Gregers 
også en meget flot lagkage fra blandt andre Jela, fyldt 
med billeder fra Gregers tid i Kolding og Haderslev. 

 

 
 

Fødselsdagssange var der også rigeligt af. Vi fik sunget 
tillykke på alle sprog inden kagerne blev spist. 

 

Dagen sluttede med en fælles oprydning og drinks 
hjemme ved Gregers, inden der skulle soves ud. Vi 
skulle nemlig tidligt op dagen efter og gøre klar til 

radiotransmission af messen. 
 

Tusind tak for det store engagement og den hjælp vi 
oplever til disse fester. 

 

Jeg er ikke i tvivl om, at Gregers fik en dag, han aldrig 
glemmer. Det kunne kun lade sig gøre pga. de mange 

gæster og frivillige, som har hjulpet. 
 

Vi glæder os allerede til at skulle fejre Gregers’ 70-års 

fødselsdag       
 

Af Filip Bekic Bladt 



 



    



 PRÆDIKEN HOLDT VED EN 
TAKSIGELESMESSE DEN 15/4 2023 I 
ANLEDNING AF MIN FØDSELSDAG 

 
”Gå ud i alverden og prædik evangeliet for hele 

skabningen!” var, som vi lige har hørt, nogle af Jesu 
sidste ord til sine disciple. ”Gå ud i alverden…” Ja, gå ud 
i den verden, der er så vidunderlig, så skøn, så broget, så 
sammensat, så meget præget af synd og dog så uendeligt 

højt elsket af Gud. 
 

 
 

Kære søstre og brødre, hvor heldig, ja, hvor velsignet, 
har man da lov til at være som menneske og som præst? 

 

Man kan da ikke blive andet end rigtig glad i knolden, 
nej, man kan da IKKE blive andet end dybt 

taknemmelig, når man som jeg tænker på, at man har fået 
lov til at være en del af to så fantastiske menigheder som 

Sankt Marie kirkes menighed i Haderslev og som Sct. 
Michaels kirkes menighed i Kolding vitterligt er. 

 

Det er da stort! Er det ikke? Ja, tænk sig, som præst, at få 
lov til at prædike evangeliet til to så vidunderlige, så 

skønne og så sammensatte, som disse to menigheder, 
mærkede af synd, ja, men så sandelig også velsignede, ja, 

grænseløst velsignede. Det bliver da ikke større! 
 

Man taler meget om regnbuefamilier i vore dage. Og ved 
I hvad, kære søstre og brødre? Her i disse to menigheder 
har vi regnbuefamilier og det endda for fuld udblæsning 

 

Hvordan skal det forstås? Jo, ser I, jeg tvivler på, at der i 
denne del af Danmark, en given søndag, findes en så 

farverig, og en så sammensat forsamling af mennesker 
som den, der mødes i Sankt Marie kirke og i Sct. 

Michaels kirke. 
 

Vi kommer her fra alle verdens kontinenter, måske på 
nær fra Antarktisk. Vi kommer her med hver vore sprog. 
Vi kommer her med hver vore kulturer. Vi kommer her 

med hver vore traditioner. 
 

Vi har endog næsten hele det politiske spektrum 
repræsenteret til hver en søndagsmesse. Ja, her i Kolding 
har vi en socialdemokrat, en SF’er og en konservativ til 

 

HJERTELIG TAK! 
 

Stor og hjertelig tak til alle, der har været med til at 
arrangere min fødselsdagsfest. Tak for alle jer, der 
på den ene eller den anden måde har bidraget til, 

at dette kunne blive en fest for alle. Tak til alle jer, 
som kom med den lækreste mad og de flot 

dekorerede fødselsdagskager. Tak for 
underholdning, taler, dans og sang. Uden jer og 
jeres generøsitet ville det slet ikke kunnet have 

ladet sig gøre. 
 

 
 

Tak især for jeres gave til børnehjemmet Mái Ấm 

Tình Thương i Vietnam, som Missio støtter. 9281 
kr. er blevet indsamlet i kontanter og på Mobilpay 
på selve dagen. Dertil kommer de beløb, som folk 
må have indsat direkte på Missios konto til fordel 

for børnehjemmet. Sammenlagt er der 
formodentligt blevet givet over 10.000 kr. til glæde 

og liv for nogle af de mest sårbare og udsatte 
mennesker. 

 

Tak også for de mange enkeltgaver, som jeg har 
modtaget. Tak især for alle de søde hilsner, 

tegninger og meget smukke ord, som jeg slet ikke 
synes, at jeg har fortjent. 

 

 
 

Hvor er jeg velsignet med to så skønne sogne! 
 

Jeg håber alle (som jeg!) havde en rigtig skøn og 
dejlig dag i glædens og fællesskabets tegn og med 

en stor tak for livet.  
 

Må Gud velsigne jer alle! Kærlige, glade og 
taknemmelige hilsner, 

 

P. Gregers 
 



 Det er denne guddommelige lov, denne kærlighedens 
lov, der giver os de tryggeste rammer for vores 

menneskelige seksualitet og for, hvis man er kaldet til 
det, et livslangt ægteskab. 

 

Kære søstre og brødre, er det altid nemt at leve under 
denne guddommelige lov, under denne kærlighedens 
lov? Nej, ikke altid. Ofte slet ikke! Tit er det som om, 

at ligningen slet ikke går op. 
 

Og ja, når jeg har talt med mennesker, der ikke er 
katolikker, om for eksempel Kirkens syn på 

menneskets ukrænkelighed, på abort, på assisteret 
selvmord og på menneskelig seksualitet og 

parforhold, så er det sket enkelte gange, at jeg har 
fået at vide, at det da godt nok lyder 

”middelalderagtigt”. Og det var og er vist ikke 
positivt ment! Tværtimod! 

 

Ikke desto mindre har jeg de gange, det er sket, taget 
mig selv i at småjuble indeni. Småjuble, ja! For tænk 
sig, kære søstre og brødre, ja, tænk sig at have fået 

lov til at blive en del af en kirke, der har værdier, der 
har et værdisæt, en kærlighedens lov, der går helt 
tilbage til middelalderen - ja, går tilbage længere 

endnu, helt tilbage til Biblen, ja, tilbage til vor herre 
Jesus Kristus. 

 

Ja, tænk sig at have fået lov til at være en del af en 
kirke, der med 2000 års tradition og med en Bibel, 
der har rødder 3000 år tilbage vover netop ikke at 

være woke, og som altså ikke er slave af tidsånden, og 
som ikke lægger under for, hvad man i parnasset, 

eller for den sags skyld i Sex og Samfund, nu måtte 
have fundet på, er rigtigt. 

 

Det er da skønt. Det er da herligt. Er det ikke? Ja, det 
at få lov til at virke for en sådan kirke, kan da ikke 
andet end fylde én med stor taknemmelighed og få 

ens hjerte til at juble. 
 

Men altså, jeg spørger igen, er det nemt? Nej! Ikke 
altid! 

 

 
 

Ofte kunne man som katolik ønske sig, at gærdet var 
sat lidt lavere, så det var nemmere at hoppe over. 

 

 

at ministrere, side om side, vel at mærke uden, at de 
begynder at diskutere. 

 
Vi er arbejdsmænd, SOSU-assistenter, læger, 

psykologer, pensionister, ingeniører, 
rengøringsassistenter, pædagoger, lærere, håndværkere, 

finmekanikere, politikere, studerende, landmænd, 
kontoransatte, folk på kontanthjælp, skoleelever, 

universitetsstuderende - og alt muligt derimellem - og 
sikkert også et par banditter og røvere. 

 
Der er de tilsyneladende perfekte far-mor-børn familier. 
Der er de knapt så perfekte familier. Der er de fraskilte. 
Der er de gengifte. Og ja, der er også de mennesker, der 

er tiltrukket af deres eget køn. 
 

Der er de lykkelige. Der er de ulykkelige. Der er de syge. 
Der er de raske. Der er de stille. Der er de larmende. 

Der er de kreative. Der er de belæste. Der er de, der er 
gode til sprog. Der er de arbejdsomme. Der er de 

dovne. Der er de adrætte og tynde. Der er de, der løber 
hele og halve maraton. Og så er der sådan nogen som 

mig, som stod bagerst i køen, da sproggaver blev uddelt, 
og som hverken er adræt, tynd eller nogen hurtigløber. 

 

 
 

Kære søstre og brødre, det helt vildt magiske, det helt 
vildt store, det helt vildt smukke er, at i kirken mødes vi 

søndag efter søndag i al vores forskellighed. Og vi 
danner da, i de par timer, en stor regnbuefamilie med 

Gud, vores Himmelske Fader, med Gud Søn, vor 
forløser, og med Gud Helligånd, som samler os og 

danner os som menigheder. 
 

Og som regnbuefamilie, så forskellige som vi er, tiltales 
vi her af, og går vi her ind under, den samme 

guddommelige lov, den samme kærlighedens lov. 
 

Det er denne guddommelige lov, det er denne 
kærlighedens lov, der kalder os til tjeneste, til at give os 

selv for andre, til at række ud imod, og til at kunne 
rumme andre i al deres forskellighed fra os selv. 

 
Det er denne guddommelige lov, denne kærlighedens 

lov, der kalder os til ubetinget respekt for ethvert 
menneskeliv fra undfangelse til naturlig død. 

 
 



 Ofte snubler man jo i springet! Ja, ofte, ja, alt for tit, 
snubler vi, falder vi, og kommer til kort i forhold til den 

guddommelige lov, i forhold til kærlighedens lov. 
 

 
 

Kære søstre og brødre, ”At være kristen, at søge at leve 
et liv i hellighed, er at snuble igennem livet med Jesus i 
hånden.” Ja, sådan hørte jeg en norsk folkekirkepræst 
sige for ”cirka 100 år siden”, da jeg endnu var ung. Og 

denne folkekirkepræst havde jo ret! 
 

Det er jo et rigtigt godt billede, som han bruger! Man 
kan næsten forestille sig det! Billedet med det lille barn, 
der er ved at lære at gå. Barnet stavrer afsted. Far eller 

mor holder barnet i hånden. Noget usikkert, med 
gummiagtige ben, bevæger barnet sig støt fremad. Men 

på et tidspunkt bliver barnet overivrig og snubler. 
 

Men lige før det stakkels barn rammer gulvet og for 
alvor slår sig, ja, så løfter far eller mor barnet raskt op og 

hjælper det op på benene igen. Og med nyt mod, 
opmuntret, fortsætter barnet sin usikre gang, indtil det 

en skønne dag har lært at gå selv. 
 

Sådan, omtrent sådan, kære søstre og brødre, er det også 
for os! I forhold til den guddommelige lov, i mødet med 

Guds kærligheds lov, snubler og falder vi. 
 

Men holder vi Jesus i hånden, holder vi os tæt til ham, 
går vi til skrifte, bekender vi vore fald og vore synder, så 
vil han løfte os op, og det endda igen og igen, indtil vi 

får lært at gå. 
 

Så ja, at være kristen, at søge at leve et liv i hellighed, er 
at snuble igennem livet med Jesus i hånden. Vi snubler. 
Vi fejler. Vi synder. Vi falder. Men ved Guds hjælp og 
tilgivelse bliver vi rejst op igen, indtil vi får lært at gå. 

 

Her i Sankt Marie kirkes menighed, her i Sct. Michaels 
kirkes menighed, står vi således alle under den samme 

dom. Det gør vi virkelig! 
 

Men Gud ske tak og lov, her i Sankt Marie kirkes 
menighed, her i Sct. Michaels kirkes menighed, står vi 

også under den samme nåde og kærlighed. 
 

Her er der ikke plads til smålighed, dømmesyge, løftede 
pegefingre eller den mindste smule sippethed. Her er 

der kun, absolut kun, plads til Guds storladne, 
grænseløse og forskelsløse kærlighed. 

 
 

Derfor, netop derfor, kære søstre og brødre, for alle os 
uperfekte mennesker er Sankt Marie kirkes menighed 

og Sct. Michaels kirkes menighed, det perfekte 
fællesskab. 

 

For os katolikker er grundlaget for dette perfekte 
fællesskab Skriften, altså Biblen, og Kirkens lange 
Tradition, altså Kirkens to tusinde årige indsigt og 

autoritative lære. 
 

Og mere fælleskirkeligt sagt, mere økumenisk, er 
grundlaget for dette perfekte fællesskab vores fælles tro 

på Kristus. 
 

Denne tro, kære søstre og brødre, har jeg med stor 
glæde og taknemmelighed fået med mig fra min mor, 
der lærte mig at bede Fadervor. Denne tro har jeg fået 
med mig fra min kirke i Hejnsvig. Denne tro har jeg 
fået med mig fra Duane Priset, min metodistpræst i 

USA, da jeg var udvekslingsstudent, og fra mine 
teologistudier i Århus, Washington, San Antonio og 

Rom. 
 

Og endelig, ikke at forglemme, så har jeg fået denne tro 
med mig fra jer, mine søstre og brødre, i Sankt Marie 
kirkes menighed og i Sct. Michaels kirkes menighed. I 
har alle givet mig en så desto meget rigere, en så desto 

meget smukkere og en så desto meget mere 
livsbekræftende forståelse af min tro. 

 

Hjertelig tak for det! 
 

 
 

Så ja, kære søstre og brødre, man kan da ikke blive 
andet end glad i knolden, nej, man kan da ikke blive 
andet end dybt taknemmelig, når man som jeg, på en 

dag som denne, tænker på, hvor meget, hvor uendeligt 
meget, man har fået givet, jeg har fået givet, og som har 

gjort livet så uendeligt rigt og stort. 
 

Det er da et evangelium, der er værd at gå ud og 
forkynde alverden, så mangfoldig, så kompliceret og så 

broget, som dén nu engang er. 
 

AMEN. 
 


